
 

 

 

DAGSORDEN 

Skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag 13.09.2022 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere: Marie, Kasper, Trine, Michael, Thomas, Jacob, 

Mia, Monica, Ebbe, Susanne, Henrik, Freya og Signe  

Afbud: Flemming  

Forberedelse:  

Læse princip om klassedannelse og høringsmateriale til 

styrelsesvedtægt  

Mødeleder:  

Marie 

Referent:  

Kasper  

17.00 – 17.10 Nyt fra Elevrådet (O 10 min) 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m. 
 
Mobilfri skole på elevrådsmødet 
 
Opdatering om situation vedr. Chromebook –  
 
Thomas sender nyt ud hurtigst muligt. 
Kommunens oprindelige plan er stadig 
gældende.  
 

v/Signe, Freya 

17.10 – 17.20 Nyt fra personalegruppen (O 10 min) 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
Susanne melder ud – børnene er ved at 
lande og falde til.  
Forældre er informeret om hvordan børn og 
afhentning klares om eftermiddagen.  
Prøver at få opdateret systemet med brikker 
hvor børnene opholder sig.  

v/ Susanne og 
Henrik 



 

 

Formidling om at det er lidt anderledes end i 
børnehaven.  

Der bliver sendt nyhedsbrev ud om hvilke 
aktiviteter der er i FO 
 
Første samarbejdsmøde med lærere og 
pædagoger tirsdag d. 20 september.  
 
Mange aktiviteter i gang på tværs af alle 
årgange. Helt normalt på denne årstid.  
 
Trivselsmøde med 8 klasse. God aktiv gruppe 
med mange tiltag. Rigtig godt samarbejde!  
 

17.20 – 17.30 Nyt fra ledelsen (O 10 min) 
 
Høringssvar til FO, høringssvar til budget 
 
Kort snak om høringssvar, gode inputs fra alle 
skolebestyrelser.  
Ser umiddelbart ud til at skolerne går fri… 
 
Thomas har været til møde med 4 elever hos 
kommunalbestyrelsen angående værested 
udendørs i Ramløse. Godt møde, med flere 
konkrete forslag, hvor eleverne blev sendt hjem 
med beskeden om at fortsætte det gode 
arbejde. Nyt møde igen d. 27. september. 
 
Gang i trivselsmåling i personalegruppen. 
Sidste svar dato 15. september. 
 
Forældrehenvendelse vedr. morgentrafik. 
Opfordring til elevrådet og skolebestyrelsen om 
at flere tager cyklen.  
 
Evt. kampagne v næste års skolestart, f.eks,” 
Alle børn cykler” 
 
Det er ikke skolelederens opgave at styre 
trafikken. 
 
Ledelsen sender et nyhedsbrev ud om hvordan 
man som forældrene bør håndtere 
morgentrafikken.  
 
Forældrehenvendelse om skemaplanlægning i 4 
klasse. Thomas har været til møde med 
forældregruppen og orienteret om baggrunden.  
 
Punkt til næste SKB møde.  
 
 
 

v/ Thomas 



 

 

 

17.30- 17.50 Visionsproces – dato og proces 
 
Møde afholdes i november, 14,15, 22, 23, 24 
(ledelsen kommer med et forslag til dato og 
opstartsmøde)  
 
Tredelt workshop inkl. oplæg på ca. tre timer 
hvor ideer, emner m.m. kan vendes og drejes.  
Hvordan kan vi gøre det til fremtidens skole  

v/Thomas 

17.50 – 18.00 Høringssvar vedr. Styrelsesvedtægt 
 
SKB har taget det til efterretning og godkendt.  

v/Marie og Thomas 

   

18.00 – 18.10 
 

PAUSE (D 10 min) 

 

v/alle 

18.10 – 18.25 Status på økonomi og kommunal 
budgetproces (O 10 min) 

Økonomi er status quo.  
 
Vi fastholder de nuværende planer om 
budgettet. Opbakning til så vidt muligt at bakke 
op om personalegruppens ønsker for at 
understøtte diverse læringsfremmende tiltag. 
 
Stadig mange usikkerheder om hvad der 
kommer til at ske med kommunens 
budgetforhandlinger.  
 
 
 

v/Thomas 

18.25 – 18.25  Deltagelse på forældremøder - evaluering 

SKB har deltaget i møder på alle årgange.  
Meget gerne deltage min 2 på hvert møde.  
 
Godt signal at vi er synlige og viser at vi er her.   
Positiv feedback om at der er analog 
undervisning.  
 
 

v/Marie 

18.25 – 18.35 Invitation til deltagelse i evaluering af 
tildelingsmodel 

v/Marie og Thomas  



 

 

Invitation til møde med SBF udvalget om 
revidering af tildelingsmodellen er modtaget. 
 
31 oktober, følgende deltagere: Thomas, 
Michael, Henrik, Kasper og Ebbe.  (Marie) 
 
 
 

18.35 – 18.45 Invitation til dialogmøde med udvalget 
 
16 november –  
tilmelding senest 6 oktober.  
Thomas sender invitation ud til SKB 
Deltagere – Marie, Michael, Thomas, 
Susanne, Julie.  
 
Punkt til næste SKB møde 

v/Marie og Thomas 

18.45 – 19.45 Debat om mobilfri skole og den videre 
proces 
 
 
Debat er startet i personalegruppen inden 
sommerferien. Der er forskellige holdninger.  
 
Lærerne er delt i to.  
 
Helt mobilfri hele dagen for at undgå social 
uro, mobning m,.m. 
 
Den anden del er modsat. Her skal vi arbejde 
på at gøre telefonen skakmat ved at 
undervisningen vinder ved at den er mere 
interessant. Meget positiv ideologi.   
 
Elevrådets input – meget lav opbakning til 
dette.  
Vil gerne have telefonerne i pauserne 
Mobilpay i kantinen, hvordan løser vi den 
problematik.  
Ubehageligt at få den taget – da det er en 
personlig ting.  
På skolens Ipad er det også muligt at 
downloade apps via eget apple ID. Skaber 
uro da der bliver spillet i timerne.  
 
 
Grunde til at overveje det – manglende 
nærvær, stigende tal at det øger angst 
blandt børn.  
Mere fysisk tilstedeværelse. Andre måder at 
være sammen på.  
Svært ved at koncentrere sig, afbrydelser v 
notifikationer.  
 

v/alle 



 

 

Forskellige modeller for mobilfri skole, hvad 
tænker personalegruppen.  
Kan man lave en forsøgsperiode og se hvad 
der sker? Hvor lang skal den periode være 
for at det giver en mere grundig viden.  
Giver grobund for nogle refleksioner.  
 
Ramløse skole har mobilfri skole… Svært at 
komme ind i fællesskabet ved skoleskift i 7 
klasse og skabe sociale relationer. 
Hvad kan vi lave af andre ting i de perioder 
den er væk? 
 
I flere fag er telefonen tilladt, giver det 
mening i forhold til de fælles regler? 
Mobilkassen bliver ikke altid taget med når 
de skifter klasselokale. 
 
Løsning på hvordan forældre så kommer i 
kontakt med deres børn hvis det er 
nødvendigt.  
 
Hvordan får vi det kommunikeret ud på en 
god måde så det giver den forståelse for 
hvorfor dette eventuelt bliver implementeret. 
Det skal helst ikke være et forbud, men 
derimod en politik der giver positiv tilgang til 
det at den ikke er tilgængelig og hvad det 
bringer med sig.  
 
Hvad betyder telefonen for børns sociale liv 
at den ikke er tilgængelig.  
 
Skolen ledelse kommer med et oplæg til 
hvordan politikken / proces kommer til at se 
ud.  
Inddragelse af personalegrupper og elever 
fra udskolingen. 8A har haft et forsøg, hvad 
er deres oplevelser? 
Hvordan oplever eleverne fra Ramløse skole 
det ikke at have telefoner.  
 
 
Punkt til yderligere diskussion på næste 
SKB møde. 
 
 
 
 

19.45 – 20.00          Evt.                v/alle

   

Der kommer en afløser til den nuværende elevplan i form af en     

meddelelsesbog. Ledelsen kommer retur med info når det 

foreligger. 



 

 

 

Henvendelse vedr. ringetid og bustider. Thomas har svaret på 

disse henvendelser. Det er ikke muligt at åbne blokken før, da 

skolen er forpligtet til at holde opsyn. Det er der ikke ressourcer 

til. Det anbefales at melde sig ind i morgen FO. 

 

Henvendelse om tonen i udskolingen. Tonen kan til tider blive 

meget grov hvilket medfører en dårlig dialog.  

Ledelsen tager det herfra da det er kommer ind under ledelsens 

daglige arbejde.  

   

 

 

Punkter til kommende møder 

Rundvisning på skolen 

Kompetencer til hjælp til de ordblinde børn 

Elevplan bliver til meddelsesbog – kommer materiale til at finde vores form fra forvaltningen 


